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FUNKCJE ZDROBNIEŃ

Jeśli wyraz podstawowy kończy się na -ka / -ek, -ik, -yk / -ko, 
wówczas zdrobnieniem od niego jest forma drugiego stopnia.
Przykłady: 
•	 książka - książeczka
•	 zamek - zameczek
•	 pudełko - pudełeczko

•	 nazywają rzeczy małe (n.p.: słowniczek, stolik, karteczka)
•	 określają stosunek emocjonalny do rzeczy i osób
•	 wyrażają ironię, lekceważenie i kpinę w stosunku do rzeczy czy osoby
•	 nabywają nowe znaczenie

UWAGA!
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1.	 sufiks:  -ek
dom - domek / dach - daszek

2.	 sufiks:  -ik (po: l, ł, j...)
stół - stolik / lód - lodzik

3.	 sufiks:  -yk (po: sz, cz, c, ż, rz)
deszcz - deszczyk / kosz - koszyk

1.	 sufiks:  -ka
żaba - żabka
mysz - myszka
noga - nóżka
szafa - szafka
lampa - lampka

1.	 sufiks:  -ko
okno - okienko
słońce - słonko
oko - oczko
ucho - uszko
słowo - słówko

1.	 sufiks:  -eczek (-ek + -ek = -eczek)
dom - domeczek

2.	 sufiks:  -uszek
kwiat - kwiatuszek

3.	 sufiks:  -iczek / -iszek
stół - stoliczek / brat - braciszek

4.	 sufiks:   -yczek
kosz - koszyczek

1.	 sufiks:  -eczka 
żaba - żabeczka
szafa - szafeczka
lampa - lampeczka
dziewczyna - dziewczyneczka

1.	 sufiks:  -eczko 
okno - okieneczko
słońce - słoneczko
słowo - słóweczko

1.	 sufiks:  -unio
miś - misiunio 

2.	 sufiks:  -uś
dom - domuś / chleb - chlebuś
...

1.	 sufiks:  -unia
mama - mamunia / Marta - Martunia

2.	 sufiks:  -usia
kawa - kawusia / Ania - Anusia
...

1.	 sufiks:  -unio
 słońce - słoneczunio 

2.	 sufiks:  -usio
kino - kinusio
...

Diminutives - nouns

g : ż noga - nóżka ł : l stół - stolik

k : cz oko - oczko sz : s grosz - grosik

ch : sz dach - daszek o : ó noga - nóżka

d : dz lód - lodzik ó : o stół - stolik

t : ci but - bucik ę : ą noga - nóżkaA
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Rodzaj męski Rodzaj żeński Rodzaj nijaki


